

ISSN 0869.544X

РОССИЙСКАЯ АКАДЕМИЯ НАУК



СЛАВЯНО ·

· ВЕДЕНИЕ



2022



Содержание

СТАТЬИ

<i>Сазонова Л. И.</i> (Москва). Трансформация агиографического жанра в русской придворной литературе раннего Нового времени	5
<i>Вернер И. В.</i> (Москва). Чешский перевод Нового Завета Франтишека Сушилы (1864–1867) и его «кириллический» источник	19
<i>Ипполитова А. Б.</i> (Москва). Функции тайнописи в Олонецком сборнике заговоров XVII века. 1. Систематизация данных	38
<i>Агапкина Т. А.</i> (Москва). <i>Змия скорпия</i> в рукописной заговорной традиции Русского Севера ...	53
<i>Валенцова М. М.</i> (Москва). Народная демонология Чехии (этнолингвистический аспект)	66
<i>Виноградова Л. Н.</i> (Москва). Карпатоукраинская народная демонология. Часть 2. Поверья о чертях, колдунах и ведьмах	85
<i>Плотникова А. А.</i> (Москва). Наименования поминальных дней в традициях восточной Сербии: этнолингвистический аспект	98
<i>Сурикова О. Д.</i> (Екатеринбург). Мир невесты в «Причитаниях Северного края» Е. В. Барсова ..	108

СООБЩЕНИЯ

<i>Широкова Л. Ф.</i> (Москва). «На пульсе времени». К 90-летию со дня рождения Ю. В. Богданова	122
--	-----

РЕЦЕНЗИИ

<i>Пилипенко Г. П.</i> , <i>О. Г. Ровнова.</i> Старообрядцы Южной Америки: очерки историй, культуры, языка	129
<i>Остапчук О. А.</i> , <i>Fellerer J.</i> Urban Multilingualism in East-Central Europe: The Polish Dialect of Late-Habsburg Lviv	134
Указатель статей и материалов, опубликованных в журнале в 2022 году	140

Contents

ARTICLES

<i>Sazonova L. I.</i> (Moscow). Transformation of the Hagiographic Genre in the Russian Court Literature of the Early Modern Times.....	5
<i>Verner I. V.</i> (Moscow). Czech New Testament Translation by František Sušil (1864–1867) and its «Cyrillic» Source.....	19
<i>Ippolitova A. B.</i> (Moscow). The Functions of the Cryptography in the Olonets Codex of Incantations of 17 th century. 1. Systematization of Data.....	38
<i>Agapkina T. A.</i> (Moscow). <i>Zmiya skorpiya</i> in the Russian North Handwritten Charms Tradition.....	53
<i>Valentsova M. M.</i> (Moscow). Folk Demonology of the Czechs (Ethnolinguistic Aspect).....	66
<i>Vinogradova L. N.</i> (Moscow). Carpathian Ukrainian Folk Demonology. Part 2. Beliefs About the Devil, Sorcerers and Witches.....	85
<i>Plotnikova A. A.</i> (Moscow). Names of Memorial Days in the Traditions of Eastern Serbia: Ethnolinguistic Aspect.....	98
<i>Surikova O. D.</i> (Ekaterinburg). The Bride's Universe in E. Barsov's <i>Lamentations of the Northern Land</i>	108

ESSAYS

<i>Shirokova Lyudmila F.</i> (Moscow). «On the Pulse of Time». To the 90th anniversary of the birth of Y. V. Bogdanov.....	122
--	-----

REVIEWS

<i>Pilipenko G. P.</i> O. G. Rovnova. The Old Believers of South America: Outlines of History, Culture and Language.....	129
<i>Ostapchuk O. A.</i> Fellerer J. Urban Multilingualism in East-Central Europe: The Polish Dialect of Late-Habsburg Lviv.....	134
Index of articles and other content published in the journal in 2022.....	140